
 آیا این آموزش و پرورش 
در تراز جمهوری اسلامی است؟

ماه مهر از راه رســید و بهار علــم و دانش فضای 
کشور را عطرآگین کرده است.

فارغ از جنبه احساســی شــور و حال بازگشــایی 
مــدارس باید کمــی جدی تر به اوضــاع و احوال 
آموزش و پرورش کشــور بپردازیم. بنا داریم دراین 
فرصــت از منظر آمار به شــرایط نظــام آموزش و 
پرورش کشور نگاهی بیندازیم که آیا این وضعیت 

در تراز نظام جمهوری اسلامی ایران هست یا نه؟
1-تعداد دانش  آموزان دوره ابتدایی حدود 9 میلیون 
و 200 هزار نفر، دوره متوسطه اول حدود 3 میلیون 
و 800 هزار نفر و متوســطه دوم حدود 2 میلیون 
و 900 هزار نفر اســت. امســال یک و نیم میلیون 
دانش آموز نیز به پایه اول دبســتان وارد شــده اند. 
همچنین 2 و نیم میلیون دانش آموز کشــور نیز در 

18 هزار مدرسه غیر دولتی تحصیل می کنند.
2- بر اســاس آخریــن اعلام ســخنگوی آموزش  
و  پرورش؛ دانشــگاه فرهنگیان در ســال 1392، 
18 هزار و ۴00 نفر ورودی داشــت اما در ســال 
93 بــه 10 هزار نفر کاهش یافت. تعداد دانشــجو 
معلمان در سال 9۴ به ۵ هزار، سال 9۶ به ۷ هزار 
و ۵00 نفر رســید و کاهش جذب دانشــجو معلم 
در ســال های 93 تا 9۶ باعث کمبود معلم شد که 
اکنون به  ســمت استخدام معلم رفته اند. همچنین 
تعداد دانشــجو معلمان در سال 9۷ مجدداً به 2۵ 
هزار نفر رســید. در ســال 98، 2۵ هزار نفر، سال 
99، 20 هزار نفر، ســال 1۴00، 2۶ هزار نفر، سال 
1۴01، 2۶ هزار نفر، ســال 1۴02، 30 هزار نفر و 

سال 1۴03 به 32 هزار نفر رسید. 
3- علیرضــا بهرامی، مدیرکل آمــوزش  و  پرورش 
شهرســتان های اســتان تهران اعلام کرده است؛ 
حدود 10 هــزار دانش آموز ایرانی واجد شــرایط 
ورود به کلاس اول ابتدایــی برای ثبت نام مراجعه 
نکرده اند. همچنین در ســال تحصیلی گذشته نیز 
1۶۴ هــزار کــودک بازمانده از تحصیــل در دوره 

ابتدایی وجود داشت.
۴-طبق گفته های سخنگوی آموزش  و  پرورش در 
سال 1389 نزدیک به 80 هزار سرایدار داشتیم اما 
با وجود افزایش جمعیــت دانش آموزان و مدارس 
اکنون تعداد سرایداران ۵1 هزار نفر است. او عنوان 
کرده بود؛  ۴۷ هزار نیروی سرایدار و خدمتگزار در 
مدارس نیاز داریم و سال گذشته درخواست خود را 

به سازمان اداری و استخدامی  ارائه کردیم..
۵- مدیــرکل آموزش  و  پرورش شــهر تهران گفته 
اســت؛ آموزش  و  پرورش شهر تهران میزبان حدود 
۵0 هزار نفر از دانش آموزان اتباع اســت که امسال 
هم مانند سال های گذشــته در کنار دانش آموزان 
مــا میهمانند و همه تلاش ما خدمت به این دانش 

 آموزان است.
حال با توجه به امر فوق آیا می توانیم بگوییم نظام 

آموزشی پویا، فعال و اثرگذاری در کشور داریم؟

 تجهیز بالگردهای هوانیروز 
به دوربین های دید در شب

جانشین فرمانده هوانیروز ارتش با اشاره به تجهیز 
انواع بالگردهای ارتش به تجهیزات دید در شــب، 
گفت: در رزمایش هوانیروز در اصفهان، عملیات ها 
در شــب انجام شــد که تحلیل گران به این قدرت 

هوانیروز اعتراف کردند.
امیر ســرتیپ دوم محمــود محمد علــی فام در 
مراســم تجلیل از خانواده معظم شهدا، خلبانان و 
مهندسین پرواز پیشکسوت هوانیروز با گرامیداشت 
یاد و خاطره شــهدا بویژه شــهدای دفاع مقدس و 
تســلیت حادثه معدن طبس، گفــت: هوانیروز در 
هشــت ســال دفاع مقدس و حتی پیش از آن در 
مقابله بــا گروه هــای تجزیه طلب و تروریســتی 
همواره حضور داشت و به گواه همگان بسیار خوب 

درخشیده است.
وی دربــاره اقدمات انجام شــده بــرای »بازآماد« 
و عملیاتی کــردن بالگردها، اظهارکــرد: کارهای 
بســیار بزرگی با مجاهدت کارکنان هوانیروز انجام 
شده است و انواع موشــک های مورد نیاز را تولید 
کرده ایم که موشک شــفق و کروز حیدر از جمله 

این تسلیحات پیشرفته است.
امیر ســرتیپ دوم علی فام، موفقیت های چشم گیر 
هوانیــروز ارتش را نتیجه پیــروی از فرامین رهبر 
معظم انقلاب دانســت و اضافه کرد: به ملت شریف 
ایران اســلامی قول می دهیم که با تمام توان و با 
نثار جان خود آماده دفاع از این ســرزمین اسلامی 

ایران هستیم.
در ادامه این مراســم، امیر سرتیپ دوم بختیاری از 
فرماندهان دفاع مقدس طی ســخنانی با اشاره به 
مجاهدت های گســترده هوانیروز از ابتدای انقلاب 
تــا به امروز، گفت: کار هوانیروز از ابتدای انقلاب و 
در مقابله با گروهک های تروریستی و تحزیه طلب 
آغاز شــد و اگر هوانیروز نبود بعید بود شهید صیاد 
شــیرازی و دیگر فرماندهان بتواننــد امنیت را در 
آن مناطق حاکم کننــد. در دفاع مقدس نیز هیچ 
عملیاتــی بدون حضور هوانیروز همیشــه قهرمان 

انجام نشد.

نکتهسنج!

رهبر معظم انقلاب اســلامی در حکمــی محمد مخبر را به عنوان 
مشاور و دستیار خود منصوب کردند.

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اســلامی در حکمی 
آقــای دکتر محمد مخبر را به عنوان مشــاور و دســتیار رهبری 
منصوب و وظیفه ایشــان را امتداد سیاســت مدبرانه دولت شهید 
رئیسی برای شناســائی و بکارگیری نیروهای جوان و نخبه جهت 

کمک به دستگاه های مختلف، تعیین کردند.
متن حکم رهبر انقلاب به این شرح است:

بسم الله الرحمن الرحیم
جناب آقای دکتر محمد مخبر دام توفیقه

با عنایت به خدمات متعهدانه و تأثیرگذار جناب عالی در عرصه های 
مدیریتی و اقتصادی بویژه در دولت شــهید رئیســی، و سیاست 
درست و مدبرانه ی بکارگیری نخبگان و جوانان پرانگیزه و تلاشگر 
در اجرای طرحهای گوناگون، شــما را به عنوان مشــاور و دستیار 

رهبری منصوب میکنم. 
انتظار میرود در امتداد سیاست مزبور، شناسائی نیروهای جوان و 
همکاری با آنان را با برنامه ریزی منطقی، پی گرفته و در کمک به 

دستگاههای دولتی و غیره از آن بهره برداری نمائید.
توفیقات شما را از خداوند متعال مسألت می کنم.
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دستیار مقام معظم رهبری شد

محسن رضایی: خبـــر
از اقدام شتابزده در پاسخ به 
صهیونیست ها پرهیز می کنیم
فرمانده سپاه پاســداران در دوران جنگ تحمیلی با اشاره 
به برخی اظهارات درباره اینکه چرا ایران ســریعتر پاســخ 
ترور اســماعیل هنیه را نمی دهد، گفت: در کمین هستیم 
و حتما پاسخ خواهیم داد، اما با بهره گیری از تجارب دفاع 
مقدس از اقدام شتابزده پرهیز می کنیم تا سیلی محکمی 

به نتانیاهو بزنیم.
محسن رضایی با حضور در برنامه ای تلویزیونی به مناسبت 
»هفته دفاع مقدس«، اظهار کــرد: دفاع مقدس نه تنها از 
بعد نظامــی و فداکاری ها، بلکه با نگاهــی جامع، از ابعاد 
سیاســی، اقتصادی و فرهنگی نیــز باید مورد واکاوی قرار 
گیرد تا نسل امروز کمال بهره برداری از این واقعه بزرگ را 
داشته باشند. دفاع مقدس نباید در موزه ها نگهداری شود؛ 

بلکه باید در زندگی و سیاست امروز ما جاری باشد.
وی با بیان اینکه جنگ و صلح از زندگی عادی بشــر جدا 
نیســت، اظهار کرد: ملت ها باید از گذشته درس بگیرند تا 
از خسارات جدید جلوگیری کنند. ایران همواره در معرض 
جنگ ها بوده و ملت ما بیــش از هر ملت دیگری نیازمند 
درس گیری از این تجارب است. بی توجهی به این موضوع 
تجارب تلخی همچــون جنگ های جهانی اول و دوم را بر 
کشورمان تحمیل کرد، بنابراین موضوع امنیت و جنگ از 

حوزه های معیشت و هویت ما منفک نیست.
رضایی با اشــاره بــه موقعیت جغرافیایی ایــران به عنوان 
چهارراه تجاری و سیاســی جهان، گفت: قدرت های بزرگ 
همواره بــه دنبال منافع خود در این ســرزمین بوده اند و 
تعابیری همچون پل پیروزی یــا بلندترین قله  ژئوپلتیک 
منطقه که تســلط بر آن اشــراف و تسلط بر منطقه است، 
را برای ایران به کار می برند. آن ها همواره به دنبال تســلط 
بر این جغرافیا هســتند و اگر خودمان بر این قله تســلط 
نداشته باشیم آن ها اقتصاد و معیشت و امنیت ما را مختل 

خواهند کرد. دوران ســیاه قاجــار و پهلوی حاصل نادیده 
گرفتــن این مفهوم و بی توجه به ایجاد اقتدار پایدار متکی 

بر درون است.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با یادآوری شکست های 
دوران قاجار و عهدنامه های حاصل از آن، بر اهمیت اقتدار 
و تدبیر در مواجهه بــا تهدیدات تاکید کرد و گفت: تاریخ 
نشان می دهد در دوره های 30 تا ۴0 ساله حوادث بزرگی 
این ســرزمین را متاثر کرده اســت. ما نمی توانیم تاریخ و 
تجربه دفاع مقدس که مهمترین حادثه 300 ســال اخیر 
این مملکت اســت را نادیده بگیریــم. دفاع ما نه تنها دفاع 
مقــدس بلکه یک انقلاب دفاعــی و تحول بزرگ در حوزه 
دفاع و اقتدار ایران بوده است؛ چراکه با بررسی تاریخ 300 
ســاله پیش از انقلاب، ایران در تمام بیست و چند جنگ، 
طرف شکســت خورده بوده است و تکه ای از این سرزمین 
جدا شده اســت، اما برای اولین بار ایران در دفاع مقدس 
مقابل رژیم بعث که همراهی بیش از 2۶ کشــور را داشت 
ایســتاد و پیروز شد و وجبی از خاک وطن را از دست نداد 
و به اقتداری دســت یافت که تا همین امروز هیچ قدرت و 

کشوری جرئت تعدی به این سرزمین را ندارد.
دبیر شــورای عالی هماهنگی اقتصادی ســران قوا یادآور 
شــد: هرجا که اقتدار و تدبیر لازم را داشته ایم به سلامتی 
از حــوادث عبور کرده ایم و آنجاکه ماننــد دوران قاجار و 
پهلوی ضعیــف بوده ایم، بخش های زیــادی از ایران عزیز 
را از دســت داده ایم و علاوه بر تحقیر شــدن، صدها هزار 
کشــته، قحطی، بیماری و ویرانی کشور را فرا گرفته است. 
انقلاب مشروطه با آن همه امیدی که بوجود آورده بود بر 
اثــر بی توجهی به اقتدار ملی و نبــودن یک ارتش مقتدر، 
در اثــر اولتیماتوم روســیه تزاری و همراهــی انگلیس و 
 اشــغال بخش های شمالی و جنوبی کشور به ورطه نابودی 

کشیده شد.
فرمانده کل ســپاه در دوران جنگ تحمیلی تصریح کرد: 
دوران درجنــگ جهانــی اول و دوم نیــز نبود یک قدرت 
دفاعی واقعی، علاوه بر جنایات و قحطی، شــیوع بیماری 
هولناکی در ایران، 8 میلیون از 18 میلیون جمعیت کشور 
را به ورطه مرگ کشاند؛ درحالی که در دفاع مقدس حتی 

یک روز هم قحطی نداشــتیم و ملت انسجام خود را حفظ 
کرد و رابطه بین دولت و مردم حفظ شد و ما عزت خود را 

یافتیم و این یک اتفاق بزرگ است.
رضایی افزود: اشــغال پی درپــی ایــران در دوران قاجار 
که ســیاهترین دوران 300 ســال اخیر اســت نشــان از 
ضعــف اقتدار و تدبیــر مملکتداری بوده اســت و اصلاح 
یک دوران ســیاه سیصدســاله، قاعدتا زمان می برد و باید 
بررســی کنیم دفاع مقدس چه دستاوردهای بزرگی برای 
کشور داشــته است و بدانیم به برکت دفاع مقدس در بعُد 
»تدبیــر و ارزیابی اقتدار« به فرمولی رســیدیم که معادله 
ارتباط میدان و دیپلماســی را پاســخ می دهد. دستاورد 
مهم دیگر هم کســب تجارب و دانش های فنی پیشــرفته 
همچون موشک سازی، ســاخت پهپاد و تجهیزات نظامی 
و پیشــرفت های علوم فنی و مهندسی است که نه تنها در 
 حوزه دفاع استفاده می شود بلکه قابل انتقال و بهره برداری 

در سایر حوزه هاست.
وی با بیان اینکه تجارب بزرگ در بعُد نیروی انســانی به 
تربیت صدها فرمانده بزرگ منجر شد، تاکید کرد: بازسازی 
هویت ملی در دفاع مقدس قابل توجه اســت. پس از 300 
ســال صاحب جایگاه در جهان شدیم و ارزش های برادری 
و انســجام را در دفاع مقدس بازیافتیم. یکی از آموزه های 
دفاع مقدس این بود که ساده اندیشی در سیاست خارجی 
و دست کم گرفتن دشمن می تواند خطرات جدی به همراه 

داشته باشد. 
عضو مجمع تشــحیص مصلحت نظام با اشاره به عملیات 
وعده صادق اظهار کرد: نتانیاهو پس از گرفتاری در باتلاق 
غــزه با هدف ایجاد جنگ بین ایــران و ایالات متحده، به 
کنسولگری ما در دمشق حمله کرد، اما فرماندهان ما تحت 
هدایت مقام معظم رهبری با توجه به تجربیات گرانسنگ 
دفــاع مقدس با بهره گیری از ترکیب سیاســت، تبلیغات، 
تاکتیک عملیاتی و تجربه دفاعی، عملیاتی طراحی کردند 
که هم پاســخ تعدی رژیم صهیونیستی را بدهیم و هم با 

آمریکا وارد جنگ نشویم.
وی با اشــاره به برخــی اظهارات دربــاره اینکه چرا ایران 
سریعتر پاسخ ترور اسماعیل هنیه، را نمی دهد، اظهار کرد: 

ما امروز در کمین هستیم و حتما پاسخ خواهیم داد اما با 
بهره گیری از همان تجارب ارزشــمند دفاع مقدس از اقدام 
شــتابزده پرهیز خواهیم کرد و سیلی محکمی به نتانیاهو 

خواهیم زد.
رضایی با طرح این پرسش که آیا از تجارب دفاع مقدس در 
حوزه های اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی استفاده کرده ایم، 
گفت: برای نمونه آیا نمی توان از تجارب موشک ســازی در 
صنعت خودرو اســتفاده کرد؟ می توان از تجربه و ذخیره 

عظیم دفاع مقدس در همه بخش ها استفاده کرد.

زمان دقیق آغاز جنگ تحمیلی، 31 شهریور نبود
وی ادامه داد: نکته کلیدی که معمولا در تحلیل ها ســهواً 
یا عمداً مغفول اســت، پاسخ درســت به زمان آغاز جنگ 
است. برای پاسخ درست به این سئوال باید تعریف حقوق 
بین الملــل از جنگ را بدانیم. طبــق تعریف علمی حقوق 
بین الملــل، »جنگ ابزار سیاســت اســت.« بنابراین اگر 
کشــوری برای رسیدن به اهداف سیاســی خود از اعمال 
زور و قدرت علیه کشــوری دیگر استفاده کند، به معنای 
جنگ اســت. در ســال 1832 میلادی، ژنرال کارل فون 
کلاوزویتــس، فرمانــده و نظریه پرداز نظامی پروســی در 
رســاله ای به نام »پیرامون جنــگ« تعریفی از جنگ ارائه 
داد و نوشــت »جنگ عملی مبتنی بر زور است تا طرف را 
مجبور به انجام خواســته مان کنیم.« مبتنی بر این تعریف 
باید دید کســانی که در کنار صدام قرار گرفتند چه زمانی 
برای نیل به خواسته های خود دست به اعمال زور زده اند 

و مقدمه آن چه بوده است؟
وی تاکید کرد: زمان آغاز جنگ روز 31 شــهریور ســال 
13۵9 نبوده اســت چراکه در بازه فروردین 13۵9 تا 31 
شــهریور همان ســال بیش از هزار حمله به پاسگاه های 
مــرزی و نیروهای ایران انجام دادند که طی آن 1000 نفر 
شهید، زخمی و اسیر شدند، لذا طی این مدت نیز شرایط 
صلح برقرار نبوده اســت. حتی پیش از ســال ۵9 نیز در 
قائله های تجزیه طلبی و ترورها در سال ۵8 دست آمریکا و 
صدام هویداست و آغاز جنگ ایران و عراق مربوط به دوران 

پیش از انقلاب اسلامی است.

اعلام آمادگی سپاه برای کمک رسانی 
به حادثه معدن طبس

سرلشــکر حسین ســلامی فرمانده کل ســپاه طی پیامی 
آمادگی سپاه پاسداران برای هرگونه کمک در احیای محل 

کار کارگران حادثه معدن در طبس را اعلام کرد.
در پیام سلامی آمده است: حادثه تلخ و دلخراش معدن در طبس 

که منجر به جان باختن و مصدوم شــدن تعدادی از کارگران 
نجیب و پرتلاش این معدن شد، موجب تأثر و تألم خاطر گردید. 
اینجانب ضمن اعلام همدردی با خانواده قربانیان حادثه و طلب 
ســلامتی و بهبودی مصدومین این واقعه تلخ و اعلام آمادگی 

سپاه پاسداران برای هرگونه کمک در احیای محل کار کارگران 
شریف و تلاشگر ، از درگاه خداوند متعال برای درگذشتگان علو 
درجات و رحمت واســعه الهی و برای داغدیدگان و بازماندگان 

حادثه صبر جمیل و اجر جزیل مسئلت می کنم.

رئیس مجلس شورای اسلامی با تسلیت به خانواده های جانباختگان حادثه معدن 
طبس گفت که روز گذشــته هیاتی از مجلس با مســئولیت نیکزاد نایب رئیس 

مجلس به طبس رفته تا پیگیری ها در حوزه مجلس انجام شود.
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای اســلامی در بیست و هشتمین هیأت 
عمومــی دیوان محاســبات گفت: در ابتــدا به مردم و خانواده هــای داغدار در 
شهرســتان طبس به خاطر واقعه تلخ معدن تســلیت می گویم و برای همه آن 
عزیزان از دســت رفته آمرزش و مغفرت خواستارم و ان شاءالله به خانواده آن ها 

صبر و اجر داده شود.
وی افزود: وظیفه همه ما این است که درمورد این حادثه رسیدگی جدی  کرده تا 
با پیشگیری، از اینگونه حوادث تلخ جلوگیری شود. در همین راستا دیروز هیاتی 
با مســئولیت آقای نیکزاد نایب رییس مجلس به طبس عزیمت کرده و پیگیری 

هایی در حوزه مجلس شده که به مردم اطلاع رسانی می شود.
رئیــس مجلس در ادامه بــا تبریک هفته دفاع مقدس گفت: اساســا در جنگ، 
سختی و خشــونت وجود دارد اما جنگ تحمیلی برای ما یک دفاع مقدس بود؛ 
دفــاع از ایــن جهت که ما هرگز آغاز کننده این جنــگ نبودیم و در مقابل یک 

تهاجم ناجوانمردانه دفاع کردیم لذا دفاع مقدس برای ما مقدس بود.
وی افزود: ما با همه وجود این دفاع را مقدس می دانستیم. این دفاع ما مبتنی بر 
ارزش ها و ســنت های الهی بود و اگر امروز هم ما بخواهیم از تجربه دفاع مقدس 
در همه بخش ها و عرصه های حکمرانی اســتفاده کنیم، تنها راه و شــرطش آن 
اســت که همان ارزش های دفاع مقدس را مبنا قرار داده و آن را حفظ کنیم که 
هیچ موقع آنها کهنه نمی شــوند چون آن ارزش ها برخاسته از مکتب قرآن و اهل 
بیت و مبتنی بر ســنت های الهی است و همین ارزش ها است که کارآمدی را به 
دنبال دارد و مشــکلات را حل می کند. هفته دفاع مقدس فرصتی است که این 

ارزش ها را یاد کرده تا از آن غافل نشویم.
قالیباف یادآور شــد: روزی که ما جنگ تحمیلی را تبدیل به دفاع مقدس کردیم 
و ایســتادیم، حداکثر ابزارمان محدود بود و با آن می توانســتیم دشمن را مورد 
حمله قرار دهیم و از خودمان دفاع کنیم؛ بعُد آتش موثر ما کمتر از 1۵ کیلومتر 

یعنی تقریبا هیچ بود.
وی با اشــاره به موضوع بودجه گفت: شــاید زمانی که بحث بودجه مطرح شود، 
از آن به »بودجه دولت« تعبیر شــود اما واقعیت آن است که بودجه سالانه عملا 
بودجه زندگی مردم است و زمانی که اقتصاد ما یک اقتصاد دولتی است، هر کدام 
از تصمیمات ما به صورت مســتقیم روی زندگی مردم اثر می گذارد. باید بدانیم 
که نوع عملکرد و تصمیمــات ما همه جامعه را تحت تاثیر قرار می دهد و دیوان 

محاسبات نقش مهمی در این زمینه دارد.
رئیس مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: دیوان محاسبات باید بتواند به درستی 
بــه تصمیم گیری های ما در بخش های مختلف جهت گیــری دهد. اگر این گونه 

اتفــاق افتاد و به درســتی عمل شــود ما می توانیم نقاط قــوت و ضعف خود را 
تشخیص دهیم و بعد تلاش کنیم که آنها را اصلاح کنیم.

قالیباف اظهار کرد: بنده و دیگر همکارانم در مجلس شورای اسلامی و همچنین 
مسئولان دیوان محاسبات باید بپذیریم که وظیفه سختی به دوش ماست و باید 
نســبت به این موضوع حساســیت داشته باشــیم. امروز آنچنان که باید و شاید 
شفافیت لازم وجود ندارد. بنده تشکر می کنم از اینکه جلسه هیات عمومی دیوان 
محاسبات کشور به این گونه تشکیل می شود و اطلاع رسانی می شود و مردم در 

جریان قرار می گیرند.
وی گفت: مردم باید به صورت مســتقیم از گزارش ها مطلع باشــند و در صورت 
وجود بی انضباطی مالی همه دستگاه ها باید بدانند که عملکرد مالی آنها بررسی 
می شــود و مردم انحراف و بی انضباطی مالی آنها را متوجه می شوند که این کار 

نقش مهمی در ایجاد بازدارندگی در کاهش بی انضباطی مالی دارد.
قالیباف اضافه کرد: گاهی اوقات گزارش های مفصل با عدد و رقم های مفصل ارائه 
می شود که نه فرصت مطالعه آن وجود دارد و نه ضرورت دارد که این گزارش ها 
به این صورت تهیه شــود اما زمانی که تحلیلی مبتنی بر این داده ها و به صورت 

کاملا دقیق و شــفاف ارائه شــود، یک تصمیم گیری درست را هدایت می کند و 
دیگر این گونه نیســت که ما اوراق مالی چاپ کنیم و این همه هزینه به کشــور 

تحمیل کنیم، آن هم که به همان میزان نقدینگی در اختیار خزانه است.
وی ادامه داد: باید بپذیریم که امروز به همان میزانی که از منابع خود اســتفاده 
می کنیم، بخشــی از این منابع هدر می رود و ما از آن منابع اســتفاده نمی کنیم 
اگر فکر کنیم افراد دیگری می خواهند این مشکل را حل کنند، اشتباه می کنیم. 
مجلس و دولت در این زمینه وظیفه دارند و حتماً دیوان محاســبات کل کشور 

هم در این زمینه نقش کلیدی دارد.
قالیباف تاکید کرد: نمی گویم برنامه هفتم توســعه ایراد و اشکالی ندارد و برخی 
از ایرادات آن همین الان هم مشــهود است، اما در مقایسه با برنامه های ۵ ساله 
توســعه کشور در گذشته بسیار کم اشکال تر اســت. از همه مهمتر برنامه هفتم 
واقعی اســت و ما می توانیم آن را اجرا کنیم و ســعی کردیــم که این اتفاق در 

تنظیم برنامه بیفتد.
وی اظهار کرد: بنده به دولت نامه نوشــتم که باید لایحه بودجه ارسالی از دولت 
به مجلس حتما بر اســاس اولویت های برنامه هفتم باشــد، دیوان محاسبات هم 

حتما مطابق با برنامه هفتم بررسی های خود را انجام دهد.
قالیباف با یادآوری اینکه امسال، سال اول اجرای قانون برنامه هفتم توسعه است، 
گفت: ۵ سال فرصت برای اجرای قانون وجود دارد پس حتماً گزارش های دیوان 

محاسبات باید منطبق با این برنامه باشد.
ئیس مجلس شــورای اسلامی در ادامه بیان کرد: منابع ما در حوزه نفت و معدن 
بســیار مهم است که متاســفانه به اندازه منابع موجود خود، منابعی را هم هدر 
می دهیم. از دیوان محاســبات می خواهم که شجاعت را از ایران قوی و امین و از 
مدیران قوی و امین نگیریم و این همان تفاوت بین نظارت هوشــمند با نظارت 

کور است.
قالیباف اظهار کرد: برخی از مدیران را می شناسم که با این سختی هایی که امروز 
وجود دارد، برخی اوقات تردید در تصمیم گیری ها پیدا می کنند و کمتر شانه زیر 
بار مسئولیت می دهند؛ ما باید از این مدیران حمایت کنیم تا مسئولیت بپذیرند 
و ما هم باید با آنان شــریک و همراه باشیم. نباید اجازه دهیم که مدیرانی که نه 
تصمیم می گیرند و نه کاری انجام می دهند و دست به هیچ چیزی نمی دهند، به 

این رویه ادامه دهند و بعد بگوییم که او چقدر آدم خوبی بود.
وی بیان کرد: باید این مشــهود باشد که دیوان محاسبات از مدیران قوی و امین 
حمایت می کند تا آن وزیر، مدیرکل، استاندار و کارشناس بداند که اگر به درستی 
کار خودش را انجام دهد، دیوان محاســبات پشــت کارش است نه آنکه بگوید 
امروز تصمیمی می گیرم و فردا کسی به داد من نمی رسد. ما اگر تصمیم نگیریم 
و هزینه ندهیم، کشور اداره نمی شود. همه ما در مدیریت کشور سهیم هستیم و 

باید به خوبی به وظایف خود عمل کنیم.

محمد باقر قالیباف: 

 باید با مدیران بی عرضه 
شدیدا برخورد شود

فرهاد خادمی


